

探索之旅 2

Journey of Exploring 2



圣经是什么？

What is the Bible?

1 分享讨论：一般人对圣经的看法是什么？你认为呢？

Sharing: What are some of the general ideas about Bible? What do you think?

2 圣经与历史考古 Bible and Archeology

2.1 至今有超过 25,000 个遗址与圣经旧约地理有关连

More than 25,000 sites showing some connection with the Old Testament period have been located in Bible lands.

2.2 创世记 14:8 提到的五个城市（所多玛、蛾摩拉、押玛、洗扁、比拉），原本被批没有根据，但这 1974 年发现的 Ebla 石板里上刻着这些地方，排列还一样。

Critics have described the five Cities of the Plain recorded in Genesis 14:8 (Sodom, Gomorrah, Admah, Zeboiim and Zoar) as legendary. However, The Ebla tablet discovered in 1974, refer to all the five Cities and are listed in the exact same sequence.

2.3 公元 1952 挖出的耶利哥遗址，全城被火烧过，城墙倒下，让以色列人可以「上去进城」，与约书亚记第六章的记录相符。

The excavation of Jericho in 1952 proved that the records in the book of Joshua chapter 6 are true. The city wall were burnt and collapsed, so that the Israelites can 'go up' into the city.

3 圣经与科学发现 Bible and Scientific discovery

- 3.1 圣经不是科学百科全书，它不需要向人交代科学证据，但科学的真实发现不与圣经冲突。

The Bible is not an encyclopedia that obliges to give scientific evidence. But real scientific discovery does not contradict with the Bible.

- 3.2 「神将大地悬在虚空」(约伯记 26:7, 主前 2000)——万有引力

“He hangs the earth on nothing.”(Job 26:7, BC2000)---
Universal Gravitation

- 3.3 「神坐在地球大圈之上」(以赛亚书 40:22, 主前 700)——地球是圆的

‘He sits above the circle of the earth’ (Isaiah 40:22, BC700)
--- the earth is round

4 圣经的预言应验 Bible fulfilled prophecies

- 4.1 圣经中的预言约占整本圣经的四分之一。

Prophecies comprise 1/4 of the Bible

- 4.2 在事件发生前两百多年，预言波斯古列王的兴起，与以色列的回归（以赛亚书 45:1, 13）

Prophesied the rise of Cyrus king of Persia, and the return of Israelites, 200+ years before it happened. (Isaiah 45:1,13)

4.3 有关耶稣的预言，有 300 多处

More than 300 prophecies concerning Jesus

4.3.1 童女生子 (以赛亚 7:14; 马太 1:18-25)

Born of a virgin (Isaiah 7:14; Matthew 1:18-25)

4.3.2 出生地伯利恒 (弥加 5:2; 马太 Mt2:1)

Born in Bethlehem (Micah 5:2; Matthew 2:1)

5 圣经与国家、家庭的基础

Bible and the foundation of the nation and family

5.1 国家宪法的起源——国王也要服从律法 (申命记 17:18-19)

National Constitution – King has to obey laws (Deu17:18-19)

5.2 基本人权、男女平等、一男一女的婚姻 (创世记 1:27; 2:24)

Human rights, equality of the sexes and marriage of one man and woman (Genesis 1:27, 2:24)

6 圣经是这么奇特，因为它真的是上帝所启示的

The Bible is unique, because it is truly from God

圣经都是神所默示的，于教训、督责、使人归正、教导人学义都是有益的，叫属神的人得以完全，预备行各样的善事。

提摩太后书 3:16-17

All Scripture is breathed out by God and profitable for teaching, for reproof, for correction, and for training in righteousness, that the man of God may be competent, equipped for every good work.

2 Timothy 3:16-17